
Protokół Nr XXII/2020 
z obrad sesji Rady Miejskiej Sędziszów 

z dnia 26 czerwca 2020 roku 
 

Otwarcia obrad sesji dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej Sędziszów Adam Mysiara. 
Na podstawie listy obecności stwierdził iż obecnych jest 15 radnych sesja jest władna do 
podejmowania prawomocnych uchwał i decyzji. 
Na sekretarza obrad zaproponował radnego Wiktor Tabor – wyraził zgodę. 
Głosowanie 
14 głosów – za 
1 głos – wstrzymujący się 
Zapytał czy są wnioski do proponowanego porządku obrad? Nie zgłoszono. 
Pan R. Dębicki 
- na ostatniej sesji było mówione że będzie skarga p. Blicharskiego a w porządku obrad nie 
ma. 
Pan Przewodniczący 
- dzisiaj tego nie będzie, nie ma protokołu z wizji lokalnej, która tam się odbyła. 
Pan J. Chmielarski 
- zapytał czy są zgłoszone osoby do debaty i czy są podpisy? 
Pan Przewodniczący 
- zgłosiły się dwie osoby, mają wymaganą liczbę podpisów. 
Odczytał proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie quorum. 
2. Powołanie sekretarza obrad. 
3. Przyjęcie porządku obrad. 
4. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 
5. Sprawozdanie z działalności  Burmistrza za okres od ostatniej sesji. 
6. Raport o stanie gminy – debata 
7. Uchwała w sprawie wotum zaufania dla Burmistrza Sędziszowa.. 
8. Uchwała w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z 

wykonania budżetu gminy Sędziszów za 2019 rok. 
- odczytanie uchwały RIO w Kielcach w sprawie wydania opinii o przedłożonym 
przez Burmistrza Sędziszowa sprawozdaniu z wykonania budżetu gminy za 2019 rok 
wraz z informacją o stanie mienia komunalnego. 
- odczytanie opinii Komisji Rewizyjnej w sprawie wykonania budżetu gminy za 2019 
rok, 
- dyskusja, 
- podjęcie uchwały. 

9. Uchwała w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Sędziszowa z tytułu 
wykonania budżetu gminy za 2019 rok: 

- odczytanie wniosku Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium Burmistrzowi 
Sędziszowa z tytułu wykonania budżetu gminy za 2019,  
- odczytanie uchwały RIO w Kielcach w sprawie zaopiniowania wniosku Komisji 
Rewizyjnej Rady Miejskiej w Sędziszowie w sprawie udzielenia Burmistrzowi 
Sędziszowa absolutorium za 2019 rok, 
- dyskusja, 
- podjęcie uchwały. 

10. Uchwała w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania z realizacji planu 
finansowego za 2019 rok Miejsko Gminnego - Ośrodka Zdrowia w Sędziszowie. 



11. Uchwała w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład 
mieszkaniowego zasobu gminy Sędziszów oraz zasad wynajmowania 
tymczasowych pomieszczeń wchodzących w skład zasobu tymczasowych 
pomieszczeń gminy Sędziszów. 

12. Uchwała w sprawie zmian w WPF na lata 2020 –  2030. 
13. Sprawozdanie z realizacji Programu „Sędziszowska Karta Seniora 60+” za 2019 

rok. 
14. Uchwała w sprawie zmian w budżecie na 2020 rok. 
15. Wolne wnioski i dyskusja. 
16.  Zamknięcie obrad.  

 
Głosowanie 
15 głosów – za 
Ad. 4 
Zapytał czy są uwagi do protokołu z poprzedniej sesji? Uwag nie zgłoszono. 
Głosowanie 
15 głosów – za 
Ad. 5 
Pan Burmistrz przedstawił informację o pracy za okres od ostatniej sesji (materiał stanowi 
załącznik do protokołu). Poinformował iż w rankingu samorządów przygotowanego przez 
ekonomistów Sędziszów na 628 miast i gmin zajął 36 miejsce. 
Pan Przewodniczący 
- zapytał czy są pytania do sprawozdania Burmistrza? 
Radny J. Strzelec 
- 11.637zł na co ta kwota dla OSP Przełaj, 5000zł na dach to za mało. 
Pan Burmistrz 
- kwota ta jest na wyposażenie, będziemy jeszcze występować do Urzędu Marszałkowskiego 
o dodatkowe środki, bo OSP jest w planie do przyjęcia do systemu krajowego. 
Radny R. Dębicki 
- wycinka drzew i podcinka krzewów , czy jest harmonogram prac i czy ujęta jest Skarpa i 
tereny gminne. 
Pan Burmistrz 
- wszystkie tereny gminne są ujęte, o teren miedzy ul. Leśna a Skarpą wystąpimy do 
właściciela mam nadzieję, że zdecyduje się dofinansować. 
Radny R. Dębicki 
- nie o tym mówię, chodzi mi o teren między blokami 7-11-12 a u góry między blokami 5-3 to 
są tereny gminne. 
Pan Burmistrz 
- harmonogramu jeszcze nie ma, robimy rozeznanie cenowe, wybierzemy ofertę i będziemy 
realizować. 
Pani R. Pacholec 
- mieszkańcy zgłaszają że pojawił się barszcz Sosnowskiego. 
Pan Burmistrz 
- wystąpiliśmy do firmy która przez 4 lata robiła zabiegi, jest jeszcze rok gwarancji, 
poprosimy aby się zajęli. Musimy na bieżąco reagować żeby nie zakwitł. 
Radny R. Dębicki 
- w lokalnej gazecie był artykuł że wystąpił przypadek zrzutu ścieków do rzeki i wytruto ryby 
czy to prawda. 
Pan Burmistrz 



- ktoś szuka sensacji, jesteśmy na etapie uruchamiania nowej oczyszczalni, tylko nowa 
pracuje,  każdy zrzut ścieków jest badany. Przypadki wcześniejsze gdy rzeką płynęły 
niewłaściwe rzeczy, sprawdziliśmy, przeszliśmy całą drogę żeby sprawdzić skąd się to bierze 
z przedstawicielami WIOŚ, Wód Polskich, Starostwa nie stwierdzono żeby to było z 
oczyszczalni. Prowadzimy kontrolę szamb i ilości oddawanych ścieków. Ten  ciek Lipka 
wpływa  przed ujęciem na stawy i płynie  rowem. 
Nie po to budowaliśmy nową oczyszczalnie żeby cokolwiek zakłócało jej pracę. 
Radny J. Chmielarski 
- na ostatniej sesji zgłaszałem problem dróg polnych, nie słyszałem o tym w sprawozdaniu, do 
wczoraj nic nie zrobione. Kiedy to będzie bo rolnicy mają żniwa za pasem i nie mają dojazdu. 
Zapłacili II ratę podatku należy im wyrównać te drogi żeby mogli bezpiecznie zwieźć zboże, 
- krzaki w Pawłowicach całość nie została wycięta, 
- dlaczego nie zrobiona droga w Sosnowcu po lewej stronie za mostem, 
Pan Burmistrz 
- utwardzenie dróg polnych realizujemy na bieżąco, wydział przygotuje wykaz które już 
zostały zrobione. 
Radny P. Jaros 
- wczoraj miały być wywożone odpady wielkogabarytowe z miasta, nie zebrano wszystkiego   
i zalega masa tych odpadów. 
Pan Burmistrz 
- od 24 czerwca trwa wywóz odpadów z podziałem na 3 grupy elektrośmieci, opony i 
wielkogabarytowe, nie wiem czy zdążyli wszystko odebrać. Nie było jednego wywozu ale 
ilość odpadów jest kosmiczna, będziemy robić wszystko aby wszystkie wystawione odpady 
zostały odebrane. 
Radny P. Jaros 
- pkt. 15 sprawozdania – zakończono remont MGOZ, czyli tam już wszystko zrobione. 
Pan Burmistrz 
- zgłosili odbiór prac. 
Radny J. Chmielarski 
- wczoraj dostał Pan promesę od Rządu chciałbym wiedzieć w jakiej kwocie? 
Pan Burmistrz 
- otrzymaliśmy przyrzeczenie w ramach Tarczy antykryzysowej na 1.492.000zł na zadania 
inwestycyjne. 
Radna A. Konieczna 
- dużym problemem są opony od sprzętów rolniczych, czy można jakoś pomóc rolnikom? 
Podobno jest firma w Krakowie ale oni chcą 150zł/szt. 
Pan Burmistrz 
- z tym jest problem bo trzeba z nich usunąć metalowe części przed utylizacją, 
- na spotkaniu Związku Ekologia ustaliliśmy że gminy będą zgłaszać ilość opon do utylizacji. 
Radny J. Wiencek 
- są wystawione opony od ciągników  czy ta firma odbierze? 
Pan Burmistrz 
- nie może odebrać. 
Radny W. Tabor 
- we wtorek miały być odebrane elektrośmieci, nie odebrano a w nocy ktoś wykręcił agregaty, 
podobno nawet gdy brakuje kabla to nie odbiorą. 
Pan Burmistrz 
- tylko sprzęt w całości zostanie przyjęty. Myśmy mieli zgłoszenie że sprzęt był wystawiony 
bez agregatów. 
Ad. 6 



Burmistrz przedstawił prezentację raportu o stanie gminy za 2019 rok. 
Pan Przewodniczący podziękował Burmistrzowi za przedstawienie raportu. 
Zaprosił do debaty zgłoszonych mieszkańców jako pierwsza Pani Renata Pacholec a 
następnie Pan Stanisław Ogonowski. 
Pani R. Pacholec 
- spotykamy się po raz kolejny w wiadomym celu. Idea bilansu lokalnego została wymyślona 
nie tylko po to żeby władza mogła się chwalić dokonaniami, ale żeby umożliwić 
mieszkańcom ocenę ich pracy, jest to okazja żeby się zatrzymać i zastanowić się w którym 
miejscu jesteśmy. Z czym sobie radzimy dobrze a gdzie czekają  nas największe wyzwania i 
problemy. Wykonanie budżetu jest ważnym obszarem działania władzy samorządowej i 
powinno być tematem dyskusji. Pieniądze to jedynie tylko wycinek spraw lokalnych a raczej 
instrument do wykonywania inwestycji np. drogi, utrzymanie zieleni, kanalizacja, oświetlenie 
uliczne, ochrona powietrza, Sędziszów to nie tylko remonty, są organizowane różne imprezy 
jak Dzień Dziecka, Festiwal Ludowy, Dni Sędziszowa, Biesiada Seniorów, Dożynki Gminne. 
Nie bójmy się mówić o planach i wyzwaniach, nie ma lepszego miejsca żeby informować 
mieszkańców o kolejnych priorytetach na kolejny rok. Nie warto przy tym uciekać od spraw 
problematycznych czy zagrożeń na jakie gmina musi się nastawić. Mogą one mieć charakter 
finansowy np. spadające dochody własne na skutek epidemii, demograficzny wyludnianie się 
gminy, bądź gospodarczy. Warto przekazać mieszkańcom jak na te zagrożenia jesteśmy 
przygotowani i jak zamierzamy zareagować, dlatego też w imieniu swoim i mieszkańców Os. 
Skarpa i przyległych ulic chcę podziękować Burmistrzowi za wniesiony trud, pracę, 
umiejętność zarzadzania i dokonań tak ogromnych zmian w naszym mieście. 
Pan S. Ogonowski 
- przedstawił swoją opinię na temat raportu o stanie gminy za 2019 rok. Rok temu, dokładnie 
25 czerwca, zabierałem głos podczas debaty nad raportem o stanie Gminy za 2018 rok. 
Podkreślałem wówczas jak szybko zmienia się nasza Gmina, jak jest pozytywnie postrzegana 
nie tylko przez mieszkańców ale tez przez osoby z zewnątrz . 
Dziś, chcę odnieść się do tego co zmieniło się w naszej Gminie , w minionym 2019 roku. 
Nie sposób wymienić wszystkich dobrych zmian, odniosę się tylko do tych, najistotniejszych. 
Wiemy że bez inwestowania nie ma rozwoju. Każdy dobry gospodarz, tak w gminie jak i w 
domu, przewiduje, planuje i realizuje ale też poszukuje różnych, dostępnych źródeł 
finansowania . 
Gmina na inwestycje pozyskała kwotę – 13.430.885,73  w tym : 
środki wydatkowane : 12.574.153,23 
pozostało do wydatkowania w 2020 roku : 856.732,50 
Z punktu widzenia mieszkańców naszej Gminy, wszystkie inwestycje są bardzo potrzebne. 
Wymienię najważniejsze : 
Kanalizacja sanitarna  - 12.714.664,30 
Kanalizacja sanitarna i deszczowa -2.330.758,11 
Budowa oczyszczalni ścieków – 10.104.157,60 
Gdy w ostatnim czasie mamy duże opady deszczu i widzimy jakie potrafią wyrządzić szkody 
to doceniamy fakt sprawnego działania u nas  kanalizacji deszczowej. 
Młodych mieszkańców naszej Gminy bardzo ucieszyła budowa żłobka .  Całość inwestycji to 
4.473.555,54 z czego pozyskano 1.463.521,07.  32 dzieci w wieku od 1 roku do 3 lat ma 
zapewnioną bardzo dobrą opiekę, rodzice, szczególnie mamy mogły wrócić do pracy. Jest to 
bardzo duże wsparcie dla rodzin. 
Zmodernizowano infrastrukturę edukacyjną, dofinansowano świetlice wiejskie . Na 31 
sołectw funkcjonują 22 świetlice, w których skupia się życie lokalnego społeczeństwa. Jest to 
również znakomite zaplecze dla działalności Kół Gospodyń Wiejskich i Miejskich . Bardzo 
dobrze ,że mogą też być wykorzystywane na spotkania i uroczystości rodzinne mieszkańców 



sołectw. Ma to bardzo ważne znaczenie dla integracji środowisk. Gmina wspiera też 
organizacje pozarządowe. Ich duża liczba – ponad 60 – jest tego najlepszym dowodem. 
Mogliśmy się przekonać, że działalność stowarzyszeń, fundacji daje wiele możliwości 
dodatkowych działań na rzecz Gminy i jej mieszkańców. Pozyskują one środki europejskie, 
dzięki którym może funkcjonować na przykład Dom Seniora w Krzelowie.  
Poprawiono stan techniczny remiz OSP, zasobu mieszkaniowego gminy, w tym 
termomodernizacja budynków na Osiedlu drewnianym. Powstały nowe place zabaw, 
zewnętrzne siłownie. 
Niezwykle ważne są działania Gminy w zakresie ochrony środowiska. Wszyscy musimy 
nauczyć się racjonalnego zarządzania energią elektryczną , nie tylko z powodu 
ekonomicznego. Dlatego tak ważnym jest pozyskiwanie energii ze źródeł odnawialnych. 
Energia odnawialna jest tania oraz  przyjazna człowiekowi i środowisku . W naszej Gminie 
widzimy coraz więcej, szczególnie tych montowanych na dachach , paneli fotowoltaicznych i 
kolektorów słonecznych . Wymienię chociażby Przedszkole w Sędziszowie, Zakład 
Opiekuńczo Leczniczy, budynek szkoły w Boleścicach i bardzo wiele budynków prywatnych. 
To dobrze, że Gmina kontynuuje te działania, bo zainteresowanie mieszkańców jest bardzo 
duże. Te działania poprawiają też nasze bezpieczeństwo, bo dotyczą także wymiany ulicznego 
oświetlenia. 
Bezpieczeństwo mieszkańców w dużej mierze zależy od jakości dróg i chodników. W roku 
2019 Gmina przeznaczyła na ten cel 2.600.000 zł. Dzięki temu mamy nowe chodniki w 
Zielonkach, Tarnawie, Gródku oraz Sędziszowie. Poprawia się stan dróg wewnętrznych, wiat 
przystankowych. Dobrze że w tym celu angażowane są nie tylko środki gminne ale też z 
innych źródeł, np. w ramach usuwania skutków klęsk żywiołowych, z funduszu dróg 
samorządowych , z powiatu. 
Dziękujemy Panie Burmistrzu za ten zrównoważony rozwój naszej Gminy, dziękujemy 
Radzie Miasta , pracownikom Urzędu oraz życzymy wielu dobrych pomysłów na kolejne lata. 
Radny R. Dębicki 
- wyrażam podziw dla ostatnich przemówień, możemy być dumni że mieszkańcy mają tak 
szczegółową wiedzę co do wydatków co do grosza, działania organizacji pozarządowych. W 
imieniu Klubu PiS chcę przedstawić opinię o raporcie za 2019 rok. Najważniejszy dokument 
jakim jest Konstytucja art. 54 daje prawo do wolności w wydawania swoich opinii i 
rozpowszechnianiu ich. Ta sesja jest wyjątkowa, pewne rzeczy powinny zostać 
uszczegółowione, w mojej ocenie nastąpiło małe rozwarstwienie. Podał definicję 
absolutorium – istota to brak zastrzeżeń do polityki finansowej, cele które mają zostać 
osiągnięte w ramach gospodarki finansowej przy pomocy narzędzi 
To co mówili mieszkańcy i to co powinniśmy dostać w raporcie. Nie można rozpatrywać na 
podstawie suchych faktów, trzeba patrzeć czy wydatki są celowe. W odniesieniu do szeroko 
pojętej polityki finansowej jak można łatwo przekazywać różne fakty w różnych 
dokumentach „Strategia rozwoju rozdz. II analiza swot – słabe strony wykazane znaczne 
oddalenie od dróg krajowych i wojewódzkich” a w raporcie pisze że jest dogodna sieć, wg 
mojej wiedzy drogi się nie zmieniły. Raport wg mojej oceny jest bardzo nieprecyzyjny i nie 
przedstawia stanu gminy za 2019 rok. Stan gminy to coś w odniesieniu do przeszłości i 
prognoza na przyszłość. Skupię się na kilku działach żeby pokazać że tych informacji nie ma. 
Uchwałą w sprawie określenia szczegółowych wymogów raportu o stanie gminy § 2 „Raport 
obejmuje podsumowanie działalności Burmistrza Sędziszowa w roku poprzednim i zawiera 
informacje dotyczące stanu realizacji polityk, programów i strategii realizowanych przez 
Gminę Sędziszów i jej jednostki organizacyjne, a także sposobu wykonania uchwał podjętych 
przez Radę Miejską Sędziszów”. Administracja publiczna dział 4 promocja jednostek 
samorządu terytorialnego 184tys. – brak danych szeroko pojętej polityki finansowej tylko 
same wydatki. Pkt. 4 uchwały mówi  „Informację o działalności gminy w zakresie realizacji”: 



strategii, polityk i programów. Nikt nie wie jak ma się kształtować ta informacja, Kto się 
doszuka celów w tej informacji, nie ma nic czy pieniądze coś polepszyły. W tym dziale jest 
Dzień Dziecka, Festyn Ludowy i Dożynki, Dni Sędziszowa jest to promocja raczej osobista, 
handlowa, konsumencka, propaganda, gdzie można się doszukać promocji. Zastrzegam  
sobie, że nie jestem przeciwny organizacji tych imprez, podaję preferowane cele promocji, są 
3 w stosunku do mieszkańców, turystów i potencjalnych inwestorów. Jedynie Festiwal 
Ludowy i Dożynki Gminne mają charakter promocji ponadgminnej natomiast reszta nie. 
Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa – nie ma tu żadnych celów. Nie można 
określić stanu bezpieczeństwa przeciwpożarowego bo na podstawie czego. Ustawa nakłada na 
Burmistrza obowiązek p.poż więc tutaj słowa wspieranie są nie na miejscu. Jeżeli tak ma 
wyglądać wizja rozwoju w tej kwestii a przez 18 lat pozyskaliśmy taki tabor to stan w 2019 
roku nie jest zadowalający. 
Sprawa zadłużenia – na dziś jest to 43,40% według niektórych jest to bezpieczne. Wyobraźcie 
sobie co by było gdyby spełniły się niektórych marzenia że państwo zabiera subwencję i 
będzie finansować oświatę, czy nadal zadłużenie będzie bezpieczne? Jak  budżet  się zmieni. 
W 2021 roku zobaczycie jak to zostanie przekreślone przez rzeczy które nie są do 
przewidzenia jak klęski żywiołowe, koronawirus czy stany kryzysowe. Nasza sytuacja 
finansowa powinna być na tyle bezpieczna żebyśmy mogli sobie z tym poradzić. Dokument 
jest niezgodny z tytułem, dokument powinien być dla rady proforma. Art. 18 ustawy określa 
podległość Burmistrza i to co Rada ma wobec jego działań  „Rada ustala wynagrodzenie i 
ustala kierunki działania Burmistrza”. 
Strona 12 raportu jest taki diagram Burmistrz i Rada Miejska, art. 2 ustawy mówi komu 
podlega Burmistrz a z tego diagramu to nie wynika. Diagram na stronie 16 w osi X , Y kwota 
74mln jest między 140 a 160mln, jeśli takie są wnioski o dotacje to nie dziwię się że nie 
przechodzą. Biorąc pod uwagę jaki ten dokument dostaliśmy oraz całokształt brak jest 
współpracy Burmistrza co do niektórych radnych, ugrupowań. Zuk wykazuje straty a miało 
być tak kolorowo, miało być tyle zysku. Dzisiaj Burmistrz zwraca się do sołtysów o wsparcie 
zakupu sprzętu dla ZUK. To miała być inwestycja, a inwestycja jest kiedy gdy przynosi zyski. 
Ile osób nie podłączyło się do kanalizacji, co zrobiono w tej kwestii. Stratę wykazuje również 
MGOZ. Obsługa długo i niebezpieczeństwo spłaty tego zadłużenia skłania nas to do tego, że 
nie możemy udzielić absolutorium Burmistrzowi za 2019 rok. 
Radny P. Jaros 
- zapoznałem się bardzo dokładnie z raportem za 2019 rok i porównałem z raportem za 2018 
rok. Uzupełnię wypowiedź mojego przedmówcy Rafała Dębickiego, ten dokument który Pan 
dał nie ma nic wspólnego z raportem poza nazwą . Ustawodawca określił co ma zawierać 
raport art. 28aa ustawy o samorządzie gminnym – odczytał treść artykułu. Dokument który 
Pan przedstawił jest niczym innym jak sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy za 2019 
rok. Zauważalna jest różnica między 2018r a 2019r,  a mianowicie różnią się kolorem, 
wielkością czcionki i sposobem numerowania stron. Taka forma to jest kpina, wiele treści 
skopiowane z poprzedniego. Np. wstęp nie mówi nic o celach, założeniach czy strategiach 
przyjętych do realizacji. Raport jest za rok poprzedni, dlaczego Pan pisze o latach 2015/16/17, 
czy chodzi o wypełnienie treścią bo na pewno nie o wartości merytoryczne. To ma być raport 
dokonań za poprzedni rok, powinno być porównanie 2018 do 2019 roku i ewentualnie plan na 
2020 rok. 
Str. 20 pkt. C1 lp. 14 zrealizowano cel inwestycyjny pn. rewitalizacja zdegradowanych 
terenów za kwotę 388.790,03zł  – my mamy omawiać raport za 2019 rok, gdzie ta inwestycja 
została zrealizowana i jaki cel został osiągnięty. 
Str. 22 pkt. C2 wydatki inwestycyjne w latach 2003 – 2019 nie ma danych ile kredytu od 2003 
roku, pisze Pan tylko to co jest wygodne. Mamy również problemy jako gmina, jak każdy 
samorząd. 



W pkt. D1 wykaz banków finansujących budżet gminy, to jakieś kuriozum, osoba nie 
interesująca się finansami gminy może dojść do wniosku że budżet gminy finansują tylko 
banki. Powinno być wykaz kredytów i długów gminy, i na koniec 2019r kwota długu wynosi  
32.041.802,49zł. 
Dział VI promocja jednostek samorządu terytorialnego, Str. 36 Dzień Kobiet impreza 
zamknięta za prawie 18tys. czy nie lepiej pomyśleć o daniu jakiegoś bonu za symboliczna 
kwotę dla wszystkich kobiet pełnoletnich. 
Dzień Dziecka 3525zł str. 37. Dzieci na Pana nie zagłosują to pieniędzy mniej niż dla kobiet. 
Str.38 ppkt. 12 widać szczodrość Burmistrza życzenia świąteczne za 910,20zł a nagroda dla 
Natalii R. laureatki Szansy na sukces 170zł. Jeszcze 2 mieszkańców Daria O. i Marcel P. z 
Sędziszowa również brali udział w programie, nie ma chyba lepszej promocji niż transmisja 
występu w paśmie ogólnopolskim. Więcej było na nagrody dla hodowców królików rasowych 
niż na wsparcie takich talentów. Na podstawie cyfr nasuwa się wniosek, że nie ma Pan 
pomysłu na promocję. 
Str. 39 – 40 materiały biurowe, spinacze, długopisy, to jest raport który ma pokazać cele i 
strategie,  nasuwa się wniosek że celem był zakup tych rzeczy.  
Str.51 Remonty systemem gospodarczym w szkołach – wstyd żeby tak gmina dbała o 
oświatę, takie rzeczy jak czyny społeczne czy remonty sposobem gospodarczym już dawno 
się skończyły. Współczuję dyrektorom którzy robią cokolwiek w dzisiejszych czasach 
systemem gospodarczym. 
Od str. 53 – 63 szczątkowe informacje na temat realizacji programów i projektów. 
Str. 55 ochrona zdrowia – dotacje organizacji pozarządowych ale nie dowiemy się ile osób 
uczestniczyło w tym projekcie  
Tabela na str. 64 dane od 2015 roku czemu to służy, 
Str. 65 informacja o budowie Żłobka inwestycja niezwykle potrzebna, naszym zdaniem Klubu 
PiS powinna powstać kilkanaście lat wcześniej. 
Str. 72 – opieka nad zwierzętami bezdomnymi o który rok chodzi o 2018 a mamy mieć 2019. 
Str. 81 Kultura Fizyczna – co wykonuje OSiR pisze że zorganizował wiele przedsięwzięć w 
sprawozdaniu pisze że zorganizował Klub Sportowy Herkules który przecież jest organizacją 
pozarządową, można się pogubić nie mylmy organizacji pozarządowej z jednostką 
budżetowa. Raport  musi być bardziej szczegółowy. W tym raporcie  nie dowiemy się nic na 
temat bezpieczeństwa, jaka jest skala przestępstw, wykroczeń, jakie są programy prewencyjne  
jakie cele aby poprawić sytuację. To samo p.poż. jak się zwiększa efektywność działań OSP, 
to samo z obroną cywilna i zarzadzaniem  kryzysowym, niczego się nie dowiemy chyba tylko 
tyle ile przekazano pieniędzy. Raport  ma jasno określać cele, strategie i ich realizację. Nie 
zauważyłem czy były kontrole zewnętrzne i wewnętrzne – chciałbym wiedzieć jakie były i 
ile, jeśli były zalecenia to czy są wdrażane na bieżąco. Ile było postępowań prokuratorskich, 
Sądowych. Raport ma opisywać mocne i słabe strony. To jest bardziej Pańska biografia 
ukazana w sposób subiektywny. Oczywiście będziemy głosować przeciwko przyjęciu raportu 
w tej formie. 
Radny J. Chmielarski 
- chciałbym się odnieść do wodociągu w Łowini, środki pozyskaliśmy  973.463zł, koszt 
całkowity 1,2mln 
Obliczyłem że dostaniemy 763.560zł dofinansowanie z budżetu trzeba dołożyć  436.440zł. 
Przypisuje  Pan wszystko sobie, aby złożyć wniosek trzeba był zebrać 76 podpisów a ja 
zebrałem 86. Państwo zarzucacie że nie wyraziłem zgody na przejście wodociągu przez 
działkę jako sołtys, że to jest 1 przypadek w Polsce. To było kadencję wcześniej gdzie byłem 
sołtysem, później mieszkańcy dali mi mandat radnego i ponownie wybrali na sołtysa. Jak to 
się dzieje a Burmistrz i Przewodniczący tak mnie krytykują. Wiele razy byłem w Urzędzie 
Marszałkowskim razem z Arturem Konarskim radnym Sejmiku i chciałem podziękować Panu 



Marszałkowi Andrzejowi Bętkowskiemu i Panu Arturowi Konarskiemu że poświecił swój 
czas  jeździł i upominał się o wodociąg, uzyskaliśmy 18,5pkt. Chcę podziękować byłej Pani 
Dyrektor z Urzędu Marszałkowskiego, Kierownikowi, Radzie  która dołożyła pieniądze, Panu 
Jarzyńskiemu i osobie która pisała wniosek. Pan Burmistrz podkreślał ile to się trzeba 
napracować aby pozyskać pieniądze, ja w swoim gospodarstwie wszystkie możliwe środki 
unijne. Mój nakaz płatniczy z tego roku to kwota 26tys przez 17 lat to daje 400tys. spłaciłem 
dług 40.000zł za poprzednika. Na wodociąg pieniądze załatwiłem plus moje środki daje 
1,2mln. 
Administracja publiczna – Dzień Kobiet kwiaty cięte 900zł. Byłem radnym w innej gminie 
nie było tak żeby Wójt tak się promował, kupował ze swoich a nie jak Pan za publiczne 
pieniądze. Festiwal Ludowy nagrody dla KGW, co to są  „art. Spożywcze do przygotowania 
potraw”. 
Na Dożynkach Burmistrz dał po 200zł ale nie ze swoich tylko z budżetu, znów promocja 
samego siebie. Teczki ozdobne z napisem Burmistrz i Gmina Sędziszów a nie może być Rada 
Miejska i Burmistrz Sędziszowa. 30 sztuk obrazków z lokomotywą, kto je dostaje i gdzie one 
są, znów się Pan promuje i wydaje Pan 3902,80zł.. 
W sprawie świetlicy pismo od Pana otrzymałem 17 stycznia że były dwa przetargi na remont 
schodów, a teraz żebym dał środki z funduszu sołeckiego na schody. Przypominam uchwałę 
w sprawie finansowania świetlic § 17 pkt. 1 świetlice utrzymywane są bezpośrednio z 
budżetu gminy, może też być ze środków funduszu sołeckiego. Pani Wójcik prosiła o 
udostępnienie sceny nie zgodził się Pan, Panu wolno radnym nie. Czemu Pan w ten sposób 
postępuje, Pan Jaworski dofinansował posiłki dla Pogotowia a co Pan zrobił? 
Pan kłócił się o ryczałt na 300km na prywatny samochód inni tak nie robią. 9 stycznia 2019 
roku pismo z RIO w sprawie niesłusznie pobranych pieniędzy przez p. Mysiarę, zawyżono 
wypłatę o kwotę 36.989,60zł co było niezgodne z przepisami i co Pan zrobił. Księgowa mówi 
że sprawa przedawniona, tu chodzi o honor, o ambicje przewodniczącego. Wcześniej 6000zł 
niezgodnie z ustawą i Pan nic nie mówi. Bronicie się za nasze publiczne pieniądze. Robicie 
wszystko żeby się przedawniło. Również skarga na Burmistrza gdzie wziął 8000zł za prace w 
Komisji AA, gdzie Pański honor i ambicja, proponowałem spłatę na raty. 
Funkcjonowanie Urzędu str. 39 dodatkowe wynagrodzenie 216.259zł co to jest? 
Radny J. Jaworski 
- p Chmielarski odniósł się, pomanipulował bo to nie było odniesienie do raportu, nie 
powiedział że była to pomyłka pisarska. Również uważam że raport jest zbyt szczegółowy. 
Oglądałem inne raporty były ilości zadań plan i ich wykonanie ale nie tak szczegółowo jak 
Panowie  Piotr i Rafał chcą aby to było pokazane. Patrząc na ilość zadań zaplanowanych i 
wykonanych ludzie osądzają gminę, czy się promujemy czy się nie promujemy uważają że ta 
promocja powinna iść w innym kierunku. Mniej na  imprezy a bardziej pokazać gminę w 
skali kraju i szukanie inwestorów, każdy ma inne podejście. Podejście jest takie że lokalnie 
wydajemy te pieniądze dla mieszkańców, ten  Dzień Kobiet który jest ciągle krytykowany, 
według mnie tj. uhonorowanie przedstawicielek wszystkich środowisk. Raport jest bardzo 
szczegółowo pokazany, może niektóre wydatki są niecelowe. Według mnie gmina rozwija się 
bardzo dobrze takie jest zdanie większości, co pokazały wybory, zobaczymy co pokażą 
następne. Łatwo się wszystko mówi ale jak są wysokie dochody, my nie ściągamy wysokich 
podatków. Inwestycje jakie zostały wykonane, ilość zadań te świetlice jest to dobro dla 
społeczności lokalnych. My jako Stowarzyszenie os. Sady nie mamy takiego pomieszczenia 
żebyśmy mogli się zagospodarować, korzystamy gdzie są również 3 czy 4 organizacje. 
Radny J. Kubiec 
- w pewnym sensie zgadzam się że raport mógł wyglądać inaczej u nas, jak u sąsiadów jest on 
podobny ale  np. Mińsk Mazowiecki raport zawierał strategie, cele, inwestycje, budżet 
ogólny. Realizacja budżetu to jest odrębny dokument. 



Pytanie co byłoby gdyby finansowanie oświaty zabrano, uważam że nie powinni bo 
samorządy najlepiej się znają na edukacji ale gdyby tak było mielibyśmy ok. 7mln więcej w 
budżecie., proporcje zmieniłyby się i ten dług byłby większy. Jeśli chodzi o to o czym 
mówiłem w ubiegłym roku mała retencja mówiłem że trzeba oszczędzać wodę Pan 
Chmielarski się śmiał a w tym roku Prezydent i ekipa rządząca poszli tym tokiem myślenia i 
myślę że u Pan też znajdzie się oczko wodne. Oczekiwaliśmy trochę więcej od opozycji, 
powinni zgłaszać pomysły co zrobić, mamy różne wizje, nie tylko to co ma Burmistrz, jeśli 
jest kilka propozycji można wyciągać to co najlepsze.  
Najważniejsza będzie demografia w najbliższych latach. Struktura demograficzna powinno 
być ile osób pracujących, ilu seniorów. Następne roczniki są z niżu i dzieci będzie mniej. Są   
miasta które się wyludniają, kto będzie płacił za powstałą infrastrukturę. Musimy powodować 
żeby ludzie chcieli do nas przyjeżdżać a my wydajemy 2% na kulturę. Oprócz inwestycji 
trzeba podnieść jakość kultury. Kultywujemy kulturę ludową cieszy mnie to ale trzeba uczyć 
ludzi innych kultur. Chciałbym aby nie tylko Klub LWS ale i Klub PiS rozmawiał  jak będzie 
za 10 – 20 lat, my przygotowujemy grunt następnym pokoleniom. Oczekuję żebyśmy 
rozmawiali bez prywatnych polemik, myśleli jak gmina będzie wyglądać w przyszłości. 
Jestem pod wrażeniem jak gmina się rozwija powstał GASPOL są miejsca pracy, poza tym 
rozwijają się mniejsze firmy. Musimy podejść do wynagrodzenia pracowników  w Urzędzie 
żeby osoby chciały z nami pracować. 
Radny J. Wiencek 
- ta debata powinna iść w innym kierunku bo dyskusja jest ukierunkowana atakiem na 
Burmistrza i Przewodniczącego, demokracja powinna inaczej funkcjonować. Dobrym 
obyczajem byłoby ważyć słowa. Ludzie z zewnątrz chwalą to co mamy, takie opinie cieszą, 
my już pewnych spraw nie widzimy. Raport – każdy w nim coś widzi ale generalnie jest 
odzwierciedleniem tego co wykonujemy. 
Radny K. Prusek 
- uważam że raport jest bardzo wyczerpujący, trochę szacunku jeden do drugiego, tyle 
inwestycji wykonanych, powinniśmy się cieszyć. My nie powinniśmy mówić na sesji gdzie 
podciąć drzewo czy skosić trawę. Każdy dobry gospodarz powinien wiedzieć, dofinansować 
ZUK zatrudnić jeszcze 2 osoby. Powinniśmy się cieszyć że tyle zadań realizujemy i 
powinniśmy się wspierać. 
Pan Przewodniczący 
- zacznę od szacunku wobec siebie, samorząd ma obowiązek realizować zadania. Poglądy 
prywatne zostawmy dla siebie. Można stwierdzić że samorząd nie zaniedbuje szansy w 
pozyskiwaniu środków  zewnętrznych na cele ważne dla społeczeństwa. Zadłużenie 32mln. 
przy tylu inwestycjach, drogi, chodniki, kanalizacja, oczyszczalni, żłobek, budynek Urzędu 
czy to jest duże zadłużenie przecież to będzie służyć przez kolejne lata. Na samorząd są 
nakładane nowe obowiązki bez dodatkowych środków  a mieszkańcy wymagają coraz 
wyższych standardów usług publicznych. Często zmieniają się przepisy prawne i w tej trudnej 
rzeczywistości nasz samorząd potrafi się odnaleźć przy wielkim zaangażowaniu pracowników 
i jednostek organizacyjnych. Nadal realizowane są zadania fotowoltaika, kolektory słoneczne,  
powstał GASPOL który rozsławił naszą gminę. Odnosząc się  do radnego Chmielarskiego – 
to jest debata nad raportem, jak Pan tak pilnuje naszych finansów, a jakie jest oświadczenie 
finansowe Pana nie takie jak powinno,  co do mnie były 3 wyroki Sądu, jeśli Pana nie 
zadawalają można złożyć skargę dalej i ciągnąć to jako temat zastępczy. Zastanówmy się jak 
to jest, nie dziwię się Panu Dębickiemu i Panu Chmielarskiemu ale Pan Jaros pochodzi z 
Sędziszowa, spędził tutaj całe życie i nie zauważa pozytywnych zmian to nie wiem jak to 
mam rozumieć. Do przemyślenia czy nie zrobić sesji która oceniła by każdego radnego przez 
to co robi, bo mówienie o honorze to trzeba najpierw go mieć. 
Radny W. Tabor 



- jest takie przysłowie „cudze chwalicie swego nie znacie” nie zauważa się zmian ale 
mieszkańcy sąsiednich gmin mówią że chcieliby mieszkać u nas, mamy operatywnego 
Burmistrza. Tu nic się nie ukrywa, na każdej sesji są przesunięcia za którymi Rada głosuje. 
Radny R. Dębicki 
- dużo mówimy, prosiłem aby nie traktować mojej wypowiedzi jako atak tylko jako mój 
punkt widzenia. Sami podjęliśmy uchwałę o tym co ma zawierać raport. Kiedy inwestycja jest 
dobrą inwestycją, kiedy nie dokładamy do niej bo Np. chodniki nie są  dobra inwestycją tam 
gdzie nikt nie chodzi całe zarośnięte.  W Polsce też był przypadek przeinwestowania, gmina 
Ostrowice zniknęła z mapy bo przeinwestowano. Nie mówiłem że nic się nie dzieje. 
Proponuję spotkać się Klubami i zacznijmy w swoim gronie rozmawiać o tym co nam leży na 
sercu, o propozycjach rozwoju i czego oczekujemy od siebie. Ciężko jest zaprosić 7000 
kobiet żeby je uhonorować i tak samo żeby zebrać do oceny radnych przez ludzi – ocena 
radnych jest co 4 lata w wyborach. 
Radny J. Strzelec 
- jest jedna osoba zarządzająca firmą, do p. Jakuba zwodociągowana prawie cała gmina, ile na 
wsiach jest ludzi. Procedura uchwalania budżetu – czy wszyscy radni złożyli wnioski do 
budżetu. Co to jest uchwała i czy powinna być wykonana? 
Pani Mecenas 
- uchwała to akt woli wydany przez Radę, po podjęciu jest przekazana i Burmistrz ma 
wykonać. 
Radny J. Strzelec 
- procedura uchwalenia budżetu mówi jak to się odbywa, składamy wnioski i przy 
zatwierdzaniu budżetu głosujemy za lub nie. Burmistrz  jest jednoosobowym zarządem, osobą 
decyzyjną. 
Radny J. Chmielarski 
- popieram kolegę Dębickiego i radnych żeby się spotkać sami radni bez Burmistrza, bez 
dyktatury, żeby nie było tak jak to się odbywało do tej pory, jak w debacie nad świetlicami. 
Przewodniczący Komisji Oświaty otwiera i przekazuje głos Burmistrzowi a Burmistrz mówi 
myśmy tu ustalili w Urzędzie i co mieliśmy do gadania, nic. 
- do Jakuba już nie będę korzystał ze środków na oczko wodne bo już mam, 
Drogi w gminie Wodzisław wyglądają rewelacyjnie. Komisja Drogownictwa powinna 
sprawdzić stan dróg na moim terenie bo wyglądają katastrofalnie. 
Radny J. Kubiec 
- można dyskutować ale jak ktoś mówi że u nas w Klubie jest dyktatura, nie ma tak że 
Burmistrz rządzi na spotkaniu Klubu. Nie  ma żadnej dyktatury, jeśli ktoś ma inne zdanie to 
wychodzi w głosowaniu. Ja też nie uważam, że koledzy z PiS mają wytyczne z 
Nowogrodzkiej, szanujmy się wzajemnie jeśli nie będzie platformy do współpracy to nic z 
tego nie będzie. 
Radny K. Prusek 
- do kolegi Rafała co do inwestycji które nie przynoszą pieniędzy, inwestycja w OSiR nie 
będzie zysków ale mamy i musimy utrzymać. Chodniki nie mówię przy drogach gminnych, 
żeby były 2m ale mówią że poprawią bezpieczeństwo przy drogach powiatowych mogą być 
po jednej stronie o szer. 1m. 
Wiceprzewodniczący D. Juszczyk 
- nie zgadzam się z wypowiedzią p. Chmielarskiego że na Komisji oddaję głos Burmistrzowi,  
przez tyle lat nie zdarzyło się żeby któryś radny nie mógł się wypowiedzieć na Komisji 
Oświaty. 
Pani Skarbnik 



- mówmy prawdę, gmina Ostrowice była wyjątkiem w Polsce bo zaciągali kredyty w 
parabankach i nie mogli sobie poradzić z obsługą zadłużenia. Pan powiedział żeby nie była 
tak jak w gminie Ostrowice. Gmina Sędziszów nie ma kredytów w parabankach. 
Do radnego Jaros – w wykazie banków wszystko pisze, każda pozycja rozpisana, 
- czy dług jest dobry czy zły, art. mówiący o zadłużeniu polskich samorządów – dobry dług to 
taki który firma inwestuje, który w przyszłości przyczyni się do wzrostu dochodów. 
Dzisiaj dałam wykaz aktualnego stanu kredytów, zadłużenie 27mln. Dług nie może być 
wyższy od potencjału 60% a my mamy 41% przy tak dużych inwestycjach. Obsługa długu w 
2018r 1,22%, w 2019r 0,79% naszych dochodów czy mamy inwestycje niecelowe uważam że 
nie. Nowa oczyszczalnia będzie służyć kilkadziesiąt lat. Rozbudowa Urzędu 7mln, teraz 
trzeba byłoby dołożyć 40% kosztów. ZUK strata kilkanaście tysięcy, co to jest. Gdyby rok 
wcześniej była spółka to byłoby korzystniej, tylko podobno mieliśmy ją zaorać jak kiedyś 
PGR to mówił Pan Dębicki. RIO cały czas pilnuje naszych finansów. 
Radny P. Jaros 
- Pani Skarbnik automatycznie przeszła do następnego punktu. 
Pan Burmistrz 
- nie będę się odnosił do wypowiedzi, było bardzo dużo krytyki z państwa strony. Krytyka 
raportu – w raporcie pokazujemy wszystko strategie, programy to co mamy uchwalone. 
Wydatki w stosunku do celów Samorząd to nie biznes że wszystko ma się opłacać, nie ma 
czystej ekonomii niekiedy społecznie potrzebne zadania, które nie przynoszą korzyści 
ekonomicznej ale są potrzebne tak jak  chodniki robimy je dla bezpieczeństwa, staramy się je 
na bieżąco odchwaszczać  ale to nie zawsze jest efektywne. Zadłużenie, jestem przekonany że 
przy olbrzymim wysiłku powstało wiele rzeczy, które służą ludziom. 
Staraliśmy się bardzo aby ten raport przygotować. Temat promocji w każdej jednostce 
rozpracowany. W każdej jednostce samorząd reprezentuje Wójt, Burmistrz, Prezydent nie 
ujmuje żadnemu radnemu, chcemy robić dobrze dla ludzi. 
Dzień Kobiet stać nas 1x w roku dla 400 kobiet 1 kwiatkiem podziękować. Powstało wiele 
rzeczy które służą ludziom, teraz kosztowałyby o wiele więcej. Finanse mamy zawsze 
bezpieczne i robimy to na co ludzie oczekują. Każdy myśli że sytuacja może się pogorszyć, 
ale nawet gdyby było bardzo źle po to jest Państwo żeby pomóc, wg mojej oceny nie robimy 
głupot. Raport będziemy doskonalić, jednak pewne rzeczy muszą się powtórzyć. 
MGOZ jest finansowany bezpośrednio przez NFZ.  
Jeśli chodzi o rewitalizację mamy duży projekt ale nie uzyskaliśmy dofinansowania. Tak 
piszemy bo w tym roku w ramach tego była robiona kanalizacja SCK, przyłączyła się 
Przychodni i budynku p. Głowy. Jeśli tylko będzie możliwość uzyskać dofinansowanie to 
projekt mamy gotowy. Nagrody daliśmy wszystkim uczestnikom Szansy na sukces. 
Finansowaliśmy również wydanie płyt promocyjnych. Przez kilka lat płaciłem w 
wydawnictwie ogólnoświatowym żeby zainteresować terenami przy LHS.  
OSiR i Herkules to jedno kierownikiem jest Dyrektor OSiR, w ramach OSiR powstała 
organizacja pozarządowa. 
Był na sesji Komendant Policji i przedstawiał raport o stanie bezpieczeństwa. Postępowania 
sądowe i prokuratorskie – teraz  Prokuratorzy mają nadzór nad uchwałami w całej Polsce. 
Wodociąg Łowinia, jest to taka sytuacja do opisania. 
Art. Spożywcze dla KGW w ramach promowania kulinariów dajemy pieniądze na składniki a 
one przygotowują potrawy. 
Obrazki lokomotywy – rozdajemy w ramach promocji, są złożone u nas. 
Fundusz sołecki nie może być przeznaczony na co inne, w pierwszej kolejności utrzymanie 
świetlic, terenów  rekreacyjnych. 
Przewodniczący był rozliczony przez wszystkie instytucje, przez drobny błąd miałby zwracać 
coś gdzie nic nie zawinił. 



Dodatkowe wynagrodzenie to jest trzynastka. 
Gdyby płace oświaty finansowało państwo byłoby bardzo dobrze. 
Wnioski radnych o spotkanie bez mojego udziału. 
Rada nie będzie chciała żebym uczestniczył w posiedzeniach Klubu to nie będę ale źródłem 
wiedzy w Urzędzie jestem ja. 
Pan Przewodniczący  
- zamknął debatę nad raportem o stanie gminy. 
- odczytał projekt uchwały w sprawie wotum zaufania dla Burmistrza Sędziszowa. 
Głosowanie 
11 głosów – za 
4 głosy – przeciw                 uchwała Nr XXII/197/2020 
Ad. 8 
Pan Przewodniczący  
- przedstawił projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz 
sprawozdania z wykonania budżetu gminy Sędziszów za 2019 rok. 
Pani Skarbnik 
- odczytała uchwały RIO w Kielcach w sprawie wydania opinii o przedłożonym przez 
Burmistrza Sędziszowa sprawozdaniu z wykonania budżetu gminy za 2019 rok wraz z 
informacją o stanie mienia komunalnego. 
Radny P. Jaros 
- odczytał opinię Komisji Rewizyjnej w sprawie wykonania budżetu gminy za 2019 rok, 
Jako Przewodniczący Komisji rewizyjnej podpisałem się pod opinią ale w głosowaniu 
wstrzymałem się od głosu, 3 głosy były za radny Prusek nieobecny. 
Głosowanie 
11 głosów – za 
4 głosy – przeciw                 uchwała Nr XXII/198/2020 
Ad. 9 
Pan Przewodniczący 
- Uchwała w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Sędziszowa z tytułu wykonania 
budżetu gminy za 2019 rok: 
Radny P. Jaros 
- odczytał wniosek Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Sędziszowa 
z tytułu wykonania budżetu gminy za 2019,  
Głosowanie wniosku 3 – za, 1 nieobecny, Jaros wstrzymujący się 
- odczytał uchwałę RIO w Kielcach w sprawie zaopiniowania wniosku Komisji Rewizyjnej 
Rady Miejskiej w Sędziszowie w sprawie udzielenia Burmistrzowi Sędziszowa absolutorium 
za 2019 rok, 
głosowanie uchwały. 
11 głosów – za 
4 głosy – przeciw                 uchwała Nr XXII/199/2020 
Pan Burmistrz 
- podziękował za udzielenie absolutorium tym radnym którzy głosowali za. To jest 
absolutorium dla mnie ale też docenienie pracy wszystkich moich współpracowników 
kierowników jednostek, sołtysom, przewodniczącym Zarządów osiedli. 2019 był trudnym 
rokiem, przetargi na odbiór odpadów  odwołania, rozprawy ale wszystko szczęśliwie się 
zakończyło.  
Radny P. Jaros 
- Burmistrz dziękuje tym co głosowali za absolutorium, może trzeba brać przykład z innych 
kiedy Starosta Świerczyński dziękował również tym co głosowali przeciw i powiedział że 
zrobi wszystko aby oni w następnym roku głosowali za. 



Pan Burmistrz 
- nie obrażam się na nikogo, znamy się od wielu lat trudno nie wypowiedzieć tego słowa 
mając doświadczenie przez wiele lat. Boli prywatnie po ludzku, osoby które nie stworzą 
żadnych rzeczy pełniąc funkcje społeczne innym w dobitny przykry sposób ----- współpracy 
ale próbujecie zmienić podejście. Zawsze jak jest dobra propozycja co rozwiązuje problemy 
to przyjmujemy. Współpraca to ma być na równych zasadach. 
Pan Przewodniczący 
- wracając do historii my też pamiętamy pewne rzeczy. 
Radny P. Jaros 
- jest powiedzenie, Pan straszy nami mieszkańców „nie strasz, nie strasz bo się ……” 
Obrady opuściła radna A. Konieczna 1530 

Ad. 10 
Pan Przewodniczący 
- przedstawił projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania z realizacji 
planu finansowego za 2019 rok Miejsko Gminnego - Ośrodka Zdrowia w Sędziszowie. 
głosowanie 
14 głosów – za                uchwała Nr XXII/200/2020 
Ad. 11 
Pan Przewodniczący 
- przedstawił projekt w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład 
mieszkaniowego zasobu gminy Sędziszów oraz zasad wynajmowania tymczasowych 
pomieszczeń wchodzących w skład zasobu tymczasowych pomieszczeń gminy Sędziszów. 
Głosowanie 
14 głosów – za             uchwała Nr XXII/201/2020 
Ad. 12 
Pani Skarbnik 
- uchwałę w sprawie zmiany w WPF daliśmy dziś przed sesją, okazuje się że musimy zrobić 
jeszcze jedna zmianę wydział ORK prosi o zmianę dotyczącą wyborów o wprowadzenie do 
budżetu kwotę 2646,50zł bo inaczej nam przepadnie w kolumnie na wynagrodzenie i 
pochodne mniej o tą kwotę. 
- odczytała projekt uchwały w sprawie zmian w WPF na lata 2020 –  2030. 
Głosowanie 
14 głosów – za                     uchwała Nr XXII/202/2020 
Radny R. Dębicki 
- czy znajdujemy zapis w ustawie o samorządzie – widząc że jest potrzeba przyjęcia tego 
dokumentu to ma znamiona współpracy? 
Pani Skarbnik 
- to jest współpraca 
Ad. 13 
Sprawozdanie z realizacji Programu „Sędziszowska Karta Seniora 60+” za 2019 rok. 
Ad. 14 
Pani Skarbnik 
- przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie na 2020 rok. 
Głosowanie 
14 głosów – za                      uchwała Nr XXII/203/2020 
Ad. 15 
Wolne wnioski i dyskusja. 
Pan Przewodniczący 



- odczytał pismo do Rady Miejskiej od Pan M. Ś. I odpowiedź od Konserwatora zabytków 
(pisma stanowią załączniki do protokołu). Uważam że na dziś warunki Konserwatora nie są 
spełnione to my nie mamy podstaw do dalszego działania. 
Pani Mecenas 
- nie można mu nadać dalszego toku. 
Radny R. Dębicki 
- odnośnie wniosków z poprzedniej sesji, gruzowisko miedzy Leśną a Skarpą nie zostało 
sprzątnięte, 
- nie zawsze poruszamy się na obradach w ramach ustaw ale w ramach zdrowego rozsądku, 
np. powołać jakieś Stowarzyszenie jeśli osoba zgłasza. 
Przyjęliśmy uchwałę o stypendiach był to mój pomysł aby członek Komisji Oświaty był w 
Komisji stypendialnej. Na Komisji Oświaty zgłosił się Przewodniczący Rady że chce być w 
tej Komisji stypendialnej. Mamy obraz współpracy, Pan Juszczyk podejmuje decyzję i Pan 
Mysiara zasiada w Komisji. 
Radny J. Chmielarski 
- w dziale Administracja publiczna – konkursy wydatki rzeczowe co to jest? 
- trzeba w pilnym trybie udrożnić drogę w Sosnowcu za mostem, 
- k/Jupowicza w kierunku Sieńska zerwane pobocze na długości 50mb. 
- droga w kierunku p. Foltyna 100m od krzyżówki krzaki nad drogą, 
- krzaki na działce gminnej w Łowini nie wycięte, dlaczego? 
- zgłosiłem wycięcie w parku w Pawłowicach krzaków i chwastów, nic nie zrobione, 
- w Nagłowicach park rewelacyjnie zadbany do pozazdroszczenia, 
- Komisja Drogowa powinna zrobić objazd dróg przed żniwami żeby zgłosić które do 
utwardzenia. 
Radny J. Strzelec 
- skąd kwota 11tys dla OSP? 
Pan Burmistrz 
- z Systemu ratownictwa gaśniczego. 
Radny J. Strzelec 
- kwota 1.450.000zł na co te pieniądze? 
- pracownia RTG w Przychodni Kolejowej nieczynne trzeba jeździć do Jędrzejowa, jaka 
różnica w cenie badania? 
Radna B. Maczkiewicz 
- przy przejeździe kolejowym ul. Sportowa składowane są podkłady kolejowe, duszący 
zapach spowodować aby PKP to nakryła 
- uporządkować teren przy Jędrzejowskiej po pracach na kanalizacji i wykosić. 
Radny K. Prusek 
- duży ubytek w drodze Swaryszów – Przełaj Nr 14 Tarnawa, prośba o zgłoszenie do ZDP, 
- Powiat raz wykosił rowy ale gminne nie koszone. 
Radny J. Kubiec 
- jest planowane pogłębianie rowów w Klimontowie a podobno mostki mają zapewnić 
mieszkańcy, ale tam większość to ludzie starsi, umożliwić dojście do posesji tam gdzie nie ma 
dren to zapewnić. 
- likwidacja zakrzaczeń, przekazujemy na OSP ponad 200tys. wyposażamy ich w sprzęt, tak 
gdzie maja możliwość niech pomogą w usuwaniu zakrzaczeń. Samorząd to nie tylko Urząd, 
jednostki powinny również pomóc. 
Radny W. Tabor 
- trzy razy zgłaszałem o przekształcenie działek k/PALKO, kiedy będzie przystąpienie do 
zmiany Studium? 
Radny J. Chmielarski 



- zapytał co z dachem na świetlicy w Sosnowcu, leje się do wewnątrz, 
- sprzedana działka Nr 255/6/7 w Pawłowicach o powierzchni 1,96ha za kwotę 67.670zł, czy 
był przetarg i ilu było chętnych? Na zebraniu prosiliśmy o podział żeby drogę zostawić, 
Burmistrz się zobowiązał, 
- pismo z 15 czerwca zobowiązujące mnie do odpowiedzi, bez podstawy prawnej. Nie będę 
odpowiadał, nie wypada żeby Burmistrz takie pisma wysyłał, nie będę Pana ośmieszał. 
Pani Mecenas 
- pismo do radnego ze względu na to że macie określone działania jako radni. Nie rozumiem 
dlaczego na sesji, że Pan nie będzie składał wyjaśnień, to nie jest miejsce. 
Radny J. Chmielarski 
- jeśli Pani to pisała to jak dziecko z przedszkola,  
Pani Mecenas 
- w stosunku do radnego nie stosuje się postępowania administracyjnego, kpa stosuje organ 
który będzie wydawał decyzje. 
Radny J. Chmielarski 
- w dniu 6 czerwca bardzo nieelegancko się Pani zachowywała, od rządzenia Pani nie jest, 
proszę mnie nie pouczać. 
Pani Mecenas 
- dałam Panu możliwość wypowiedzenia się,  
Radny R. Dębicki 
- Pani niedługo pracuje w Urzędzie teraz są obrady Rady Miejskiej, Pani jako urzędnik jeśli 
chce zabrać głos to trzeba zwracać się do Przewodniczącego. 
Pani Mecenas 
- czy w momencie gdy radny wskazał pismo nie podniosłam ręki? 
Pan Przewodniczący 
- moja wina bo nie powiedziałem że Pani Mecenas udzielam głosu. 
Radny J. Chmielarski 
- nie kierowałem uwag do Mecenas, pismo podpisał Burmistrz, 
- na ostatniej sesji Przewodniczący odczytał pismo że ustosunkuje się do zarzutów. Miałem 
dostać takie pismo do dziś nie mam. Od kogo Pan dostał to pismo? 
Pan Przewodniczący 
Prowadzi Pan śledztwo, wszyscy maja stać na baczność, pismo miałem napisane 
własnoręcznie. Niech Pan zacznie od siebie. 
Radny J. Chmielarski 
- Pan też niech zacznie zwracać tą kasę bo to jest 40tys. 
Pan Burmistrz 
- nie żyjemy w Państwie że prawo to moje prawo. 
Udzielił odpowiedzi dla radnych: 
Radny R. Dębicki – sprzątniemy teren 
- wydatki rzeczowe to puchary i nagrody na Turniej tenisa o puchar Przewodniczącego Rady i 
Konkurs najładniejszy balkon, 
- wniosek na wodociąg w Łowini – robimy wszystko żeby wniosek został zrealizowany, 
jesteśmy na 28 miejscu w województwie, 
- odwodnienie w kierunku Fermy firma będzie wykonywać, 
- park w Pawłowicach na miarę możliwości w ubiegłym roku wycięto dobrze, zrobiono 
ścieżkę żeby można było przechodzić, po opadach ZUK nie nadąża kosić, 
- wycinka na boisku była robiona, 
Radny J. Strzelec – mamy informację że pieniądze będą na pewno na inwestycje, zasady 
jeszcze nie są określone, 
- w sprawie Rtg rozmawiałem prosiłem o kompromis, oni rządzą się swoimi prawami. 



Radny J. Strzelec  
– kupowaliśmy pewne rzeczy dla nich a dzisiaj mamy jeździć do Jędrzejowa. 
Pan Burmistrz 
Radna B. Maczkiewicz – na pewno zrobimy 
- na Jędrzejowskiej ZUK zrobi, 
- koszty wycinki są duże ale gdyby była pomoc OSP byłoby taniej. 
Radny K. Prusek – w Tarnawie wyrwę zgłosimy, 
- ZUK ciągle kosi ale ostatnio pomagali przenosić SCK przed remontem. 
Radny J. Kubiec – o rowy wystąpimy, tam gdzie będą nowe rowy dreny muszą założyć. 
Radny W. Tabor – zbieramy wnioski od mieszkańców, nie wiem kiedy przystąpimy do 
zmiany Studium. 
Radny J. Chmielarski – kupimy blachę na dach świetlicy w Sosnowcu, w jednym roku nie 
zrobimy wszystkiego, 
- na sprzedaż działek był przetarg, 
- sprawę podziału pod drogę muszę sprawdzić, 
- pisma z Urzędu jeśli jest proces prowadzimy jako Urząd strony mają pełnomocników. Niech 
osoby nie wymuszają na samorządzie decyzji, na dziś nie wiem jak będzie, liczyliśmy na 
kompromis podczas wizji. 
Radny D. Juszczyk 
- droga od Spółdzielczej w kierunku tartaku tak zarosła że jest niszczony asfalt, koniecznie 
trzeba wyciąć. 
Ad. 16 
Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący zamknął obrady XXII sesji Rady miejskiej. 
 

Na tym protokół zakończono 
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